
Zápis z jednání Ekonomické komise Akademického senátu MU (EK AS) 

ustavené Akademickým senátem MU (AS MU) ve volebním období 2024-2027 

  

Termín konání: pátek 1. 11. 2024 ● 13:00-14:30 ● Velká zasedací míst. RMU + MS Teams 

 

Přítomni: Mgr. Josef Menšík, Ph.D.; Mgr. Jan Čech, Ph.D.; Jozef Diškanec; doc. PharmDr. Jan 

Gajdziok, Ph.D.; Bc. Martin Gregor; doc. Mgr. Jana Horáková, Ph.D.; PhDr. Markéta Horáková, Ph.D.; 

Mgr. Roman Jaroš; doc. Mgr. Jan Lochman, Ph.D.; Mgr. David Novák; Jakub Okruhlica; prof. PhDr. 

Karel Pančocha, Ph.D., M.Sc.; JUDr. Ivana Pařízková, Ph.D.; Bc. Jan Procházka; Mgr. Damir Solak; 

Adam Špiřík; doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.; Mgr. Tomáš Vojtíšek 

Omluveni: prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc 

 

Hosté: JUDr. Kateřina Ondroušková (PrávO RMU) 

 Ing. Lenka Hrdličková (EkonO RMU) 

 Mgr. Richard Hubl, Ph.D. (KvesKanc RMU) 

 

Program: 

1) Úvod 

2) Zpráva o činnosti a hospodaření právnických osob, v nichž má MU účast, za rok 2023 

3) Majetkové operace 

• Záměr uzavření Kupní smlouvy na prodej pozemků v k. ú. Bohunice mezi MU a SmB 

• Záměr uzavření Dodatku č. 3 ke Smlouvě o uzavření budoucí kupní smlouvy MU a SmB 

• Záměr vydat Prohlášení o zřízení služebnosti k pozemkům v k. ú. Bohunice ve vlastnictví 

MU 

• Záměr uzavření Kupní smlouvy na prodej STL plynovodní přípojky společnosti GasNet, 

s.r.o. 

• Záměr uzavření SBS – zřízení věcného břemene k pozemku v k. ú. Pisárky (EG.D, a.s.) 

• Záměr uzavření SBS – zřízení služebnosti k nemovitým věcem v k. ú. Ponava (CETIN 

a.s.) 

• Záměr uzavření SBS – zřízení služebnosti ke kabelovodu Masarykovy univerzity (CETIN 

a.s.) 

4) Různé 

 

Předseda EK na úvod pozdravil přítomné a konstatoval komisi usnášeníschopnou. Poté se přistoupilo 

k prvnímu bodu. 

 



 

2) Zpráva o činnosti a hospodaření právnických osob, v nichž má MU účast, za rok 2023 

Bod představila JUDr. Ondroušková na základě souhrnné zprávy. 

Seznam právnických osob: 

Obchodní společnosti 

1. Magmio a. s. 

2. Institut biostatistiky a analýz, s.r.o. 

3. Biology Park Brno a.s. 

4. CasInvent Pharma, a.s.  

 

Neziskové organizace 

1. CyberSecurity Hub, z. ú. 

2. Nadační fond Sv. Hypolita 

3. Nadační fond AKUTNĚ.CZ 

4. Nadace SOTERIA 

 

Diskuse: 

Byly vzneseny dotazy ohledně společnosti CasInvent Pharma, a.s. ohledně strategie a důvodů, 

proč je společnost aktuálně ve ztrátě: JUDr. Ondroušková konstatovala, že firma nemá kromě investic 

žádné příjmy a všechny prostředky vkládá do hrazení nákladů spojených s prováděním klinických 

studií.  

Následně byly vzneseny dotazy i k Nadaci SOTERIA, týkající se důvodů, které by musely 

nastat, aby bylo možné podat návrh na zrušení: JUDr: Ondroušková odpověděla, že by muselo dojít 

k majetkové propojenosti, momentálně byl návrh na zrušení zamítnut, nicméně pro univerzitu se 

nejedná o žádné riziko. Další dotaz se týkal aktivity organizace, kdy naposledy nějaká byla: JUDr. 

Ondroušková konstatovala, že minimálně 6 let žádná aktivita evidována není.  

Usnesení:  

EK AS MU Zprávu o činnosti a hospodaření právnických osob, v nichž má MU účast, za rok 2023 

projednala bez výhrad. 

Jednomyslně přijato. 

 

3) Majetkové operace 

Bod představila JUDr. Ondroušková. Všechny majetkové operace byly souhrnně představeny 

v rámci tohoto bodu a souhrnně prodiskutovány.   

 

Usnesení: 

EK AS MU doporučuje AS MU vyslovit souhlas se všemi majetkovými operacemi v navrhované 

podobě. 

Jednomyslně přijato. 

 

 

 



4) Různé 

Předseda Menšík následně otevřel bod Různé, ve kterém vznesl dr. Čech podnět týkající se 

pravidel pro sestavování rozpočtu MU. Konstatoval, že by považoval za přínosné, kdyby byla EK více 

přizvána k projednávání těchto pravidel, a to s větším časovým předstihem, než tomu je aktuálně. 

Předseda Menšík doplnil, že tato pravidla budou hlavní náplní příštího zasedání EK, protože o nich bude 

rozhodovat AS MU na svém prosincovém zasedání. Dr. Čech také poznamenal, že je dle něj důležité, 

aby byla EK vtažena do procesu už dříve, a také, že je důležité nastavit, jakým způsobem by měl být 

kontrolován chod univerzity. Předseda Menšík reagoval, že bude úkolem předkladatele, tedy rektora, 

aby AS přesvědčil a pravidla byla schválena. 

Došlo ke shodě nad tím, že všem členům budou rozeslány již dříve vytvořené kurzy, týkající se 

mimo jiné strategie tvorby rozpočtu, pro možnost se v problematice kvalitně orientovat. 

Předseda Menšík dále konstatoval, že EK bude zasedat standardně v pondělí předcházejícím 

zasedání AS MU, v 15 hodin. 

Předseda uzavřel poslední bod, poděkoval za účast všem členům i hostům a ukončil zasedání. 

 

Zasedání ukončeno v 14:30. 

Zapsala: Marie Hynková 

Ověřil: Josef Menšík 


